



Canadian Society for Chemistry | **For Our Future**
Société canadienne de chimie | **Pour notre avenir**

CCUCC Chemistry Doctoral Award

This award is intended to recognize outstanding achievement and potential in research by a graduate student who has fulfilled all of the requirements for a PhD degree for graduation from a Canadian university in the 12-month period preceding the nomination deadline of Sept 15. The formal convocation need not have occurred. In selecting candidates for the award, the Selection Committee shall be primarily concerned with demonstrated ability and achievements in research.

Deadline

September 15 of every year

Sponsor

Canadian Council of University Chemistry Chairs (CCUCC)

Award

- A framed scroll
- \$2,000 (which includes travel expenses to present the lecture at the CSC Conference). If the award winner is not a member of the CIC/CSC, the award will also include one-year free membership to the society.
- The recipient will be required to present an award lecture at the Canadian Chemistry Conference and Exhibition.

Nomination Requirements

A nomination package must be submitted electronically through [Awards Force](#). The package should include the following:

- **Letter of support** by the nominator
- **Curriculum Vitae**, in which the nominee's research contributions are described according to the NSERC Guidelines for Postdoctoral Fellowships, Parts I and II. (Part I: list of contributions to research and development; Part II: brief description of the nominee's role in his/her three most significant contributions to research, and their significance and impact. See the [NSERC website](#).)
- **Thesis synopsis** – Abstract
- **Statement of merit** – Thesis committee comments
- One representative publication

Eligibility

Membership in the CIC is not a prerequisite for this award.

Nominations for this award are valid for one year only.

Selection Committee

- CSC Director of Awards as non-voting Chair
- Past or current Chair of the CCUCC
- Past or current Treasurer of the CCUCC
- To ensure breadth of expertise, one or more members of the CCUCC, appointed by the CCUCC Chair, and in the event of a conflict of interest by the CCUCC Chair, the CCUCC Treasurer.

An award may not be given in a particular year.

Documents may be submitted in English or in French.



Canadian Society for Chemistry | **For Our Future**
Société canadienne de chimie | **Pour notre avenir**

Prix doctoral en chimie du CCUCC

Ce prix vise à reconnaître les réalisations exceptionnelles et le potentiel de recherche d'une personne étudiante qui a rempli toutes les exigences pour l'obtention d'un diplôme de doctorat en chimie dans une université canadienne au cours de la période de 12 mois précédant la date limite de nomination qui est le 15 septembre. La cérémonie de remise officielle du diplôme n'a néanmoins pas besoin d'avoir eu lieu. Les principaux critères de sélection des personnes candidates pour ce prix sont les réalisations ainsi que la capacité démontrée par la personne candidate en recherche.

Date limite

Le dossier doit être soumis avant le 15 septembre de chaque année.

Sponsor

Canadian Council of University Chemistry Chairs (CCUCC)

Récompense

- Un document sur parchemin encadré
- 2 000 \$ (ce qui comprend les frais de déplacement pour présenter une conférence lors d'une remise de prix au congrès de la SCC). Si la personne lauréate n'est pas membre du CIC/CSC, le prix comprendra également une adhésion gratuite d'un an à la société.
- On s'attend à ce que la personne sélectionnée donne une présentation orale à la Canadian Chemistry Conference and Exhibition.

Documents requis

Le dossier de candidature doit être soumis par voie électronique via [Awards Force](#). Il doit inclure les éléments suivants :

- **Lettre de mise en candidature** par une personne référente.
- **Curriculum Vitae**, dans lequel les contributions à la recherche de la personne candidate sont décrites conformément aux lignes directrices du CRSNG pour les bourses postdoctorales, parties I et II. (Partie I : liste des contributions à la recherche et au développement ; Partie II : résumé et description du rôle du candidat dans ses trois contributions les plus importantes à la recherche incluant leur importance et impact (voir [le site Web du CRSNG](#)).
- **Le résumé de la thèse de doctorat.**
- **Commentaires du comité de thèse** ou des examinateurs externes.
- Une publication représentative.

Éligibilité

L'adhésion au CIC n'est pas nécessaire pour ce prix.

Les nominations ne sont valides que pour un an.

Comité de sélection

- CSC Director of Awards (membre non-votant) pour la présidence
- Personne Directrice actuelle ou passée du CCUCC
- Personne Trésorière actuelle ou passée du CCUCC
- Un ou plusieurs autres membres du CCUCC, nommés par la direction du CCUCC, afin d'accroître la gamme d'expertise du comité et aussi en cas de conflit d'intérêts avec les personnes présidentes et trésorières du CCUCC.



Canadian Society for Chemistry | ***For Our Future***
Société canadienne de chimie | ***Pour notre avenir***

Un prix peut ne pas être décerné à une année donnée.

Les documents en français et en anglais sont acceptés.